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Verslag van de Algemene vergadering van 5 april 2013,  
aanvang 19:30 uur in Tulip Inn De Valk te Franeker 
 
Aanwezig hoofdbestuur: 

 S. Saakstra, voorzitter 

 S. Groustra, penningmeester 

 T. Dijkstra, wedstrijdzaken 

 B. Blümers, sponsoring & marketing 

 A. Weiland, breedtesport / verenigingen 
Aanwezig bondsbureau: 

 R. Ahlers, bondsdirecteur 

 E. Seerden-Wagenaar 

 T. v.d. Meulen 

 Y. Broersma - Van Noord 

 A.H. Helvrich – Riem, notulist 
Aanwezige ereleden: 

 P. Groenendijk 

 Th.R. Piersma 

 E. Vogels 
Aanwezig PC bestuur: 

 J. Westra, tevens erelid 

 J. van der Veen 
Aanwezige genodigden: 

 T. Boomstra 
 
 
Verenigingen: 
Achlum, Amsterdam, Arum, Berltsum, Bitgum, Bolsward, Broeksterwald, Burgwerd, Dronryp, Dronten, 
Easterein, Easterlittens, Ee, Ingelum, Exmorra, Ferwert, Franeker, Goenga, Grou, Hallum, Holwerd, 
Hommerts-Jutrijp, Huizum, Huns-Leons, Jirnsum, Kimswerd, Leeuwarden, Lekkum, Lollum-Waaxens, 
Makkum, Mantgum, Menaam, Midlum, Minnertsga, Morra-Lioessens, Oude Bildtzijl, Pingjum, Raerd, 
Reahus-Turns, Reduzum, Ried, Schalsum, Sexbierum, St. Annaparochie, St. Jacobiparochie, Stiens, 
Ternaard, Tzummarum, Weidum, Wergea, Winsum, Witmarsum, Wiuwert-Britswerd, Workum, 
Wijnaldum, IJlst en Zweins. 
 
Federaties: 
Barradeel, De Walden, Dongeradeel, Franekeradeel, Littenseradiel, Sneek e.o. 
 
Afwezig m.k.: 
Burgum, Buitenpost, Damwald, Dongjum, Harlingen, Hilversum, Marsum, Schettens-Longerhouw, 
Skingen-Slappeterp, Sneek en Tzum. 
 
Er zijn zevenenvijftig verenigingen aanwezig en zes federaties. Veertien verenigingen hebben zich 
afgemeld. Zevenenvijftig verenigingen vertegenwoordigen honderd eenenzeventig stemmen van de in 
totaal honderd drieëntwintig verenigingen. 
 

1. OPENING 
De voorzitter opent om half acht de vergadering met een welkom aan de vertegenwoordigers van de 
verenigingen en federaties, de ereleden, verenigingsconsulenten, kaderleden, leden van de 
Koninklijke Permanente Commissie, genodigden en de pers.  
 

2. MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN 
Ingekomen: 
Er is bericht van verhindering ontvangen van; 
. de ereleden; W. Brouwer, U. van Dijk, G. Hoekstra, T. Huizenga, J. Kuipers en A. Ykema en  
  S. Saakstra. 
- de genodigden; J. van der Meij, J. Dijkstra, F. Dijkstra, Th. Bakker, G. de Boer, J. Hiemstra en  
  G. Teitsma. 
De VVK vraagt de vergadering toestemming tot spreekrecht. De vergadering heeft hiertegen geen 
bezwaar. 
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Mededelingen: 
Er zijn twee discussieronden mogelijk. Bij de tweede ronde mag alleen worden mee gediscussieerd 
indien er nieuwe inzichten bij zijn gekomen. 
 
Handschoenen: Sjoemelen met de want. Er is overleg geweest met de handschoenencommissie. De 
want is achter de nap opgevuld met een leertje. 
 
Scheidsrechterszaken: Ontwikkeling “boost geven” op basis van ontwikkelingen in de kaatswereld. 
Initiatief van de Kaatsacademie. Er is een visiegroep samengesteld, bestaande uit de heren;  
J.H. Hoeksma, E. Zeinstra, H. Steegstra, G. Teitsma en T. van den Berg. Deze groep zal nog worden 
aangevuld met een topkaatser. 
 
1. werving en behoud van nieuwe ontwikkelingen in de kaatsport 
2. opleiden en bijscholen 
3. ontwikkelen en begeleiden van talenten 
4. aanstellen en herbezetting van de commissie 
5. coachen 
 
22 april a.s. is er een bijeenkomst met de scheidsrechters. 
 
Hoofdsponsor 
De Friesland Bank is voor het laatste jaar hoofdsponsor van de KNKB vanwege een aflopend 
contract. De Friesland Bank is overgenomen door de Rabobank. 
De sponsoring is overgegaan in de Stichting Fryslân Boppe. Deze Stichting zal zich inzetten voor 
Fryske maatschappelijke en economische doelen. Er is inmiddels een positief gesprek met de 
Stichting geweest. De Friesland Bank blijft tot 31/12/2013 hoofdsponsor. 
 
Vertrouwenscontactpersoon 
Adrie Weiland geeft een toelichting betreffende de gedragscode, het omgaan met normen en waarden 
en Fairplay. Bijdrage van de KNKB. Sinds 1 januari 2013 is het een verplichting om een VCP te 
hebben. Voor de KNKB is Frans Nijman de Vertrouwens Contact Persoon. Nijman heeft een opleiding 
gehad bij NOC*NSF. 
 
Er is een visiegroep samengesteld met verenigingsbestuurders. Zij zullen nadenken over de 
ontwikkeling van de kaatssport. De groep bestaat uit Warren v.d. Veen, Coos Veltman, Harmen 
Westra, Sieds Rienks, Tjalling v.d. Berg en Geert Teitsma. 
Zij zijn ambassadeurs van de verenigingen en een klankbord voor het hoofdbestuur. 
 
Bondsorganisatie 
René Lammers, oud directeur a.i. van de KNKB, heeft een onderzoek gedaan door het analyseren 
van het bondsbureau en de organisatie. De invloed voor het bureau, het aantal fte’s van 3,6 is los van 
de functies. De directeur is voor 1,0 of 0,8 fte vanwege alle taken. Er moet een goede stevige 
organisatie worden neergezet. Het hoofdbestuur moet meer besturen op hoofdlijnen en niet 
meewerken. 

 
De vereniging Bolsward vraagt naar de formatie van 3,8 fte De heer Ahlers laat weten dat 0,2 fte wordt 
vergoed door VSK. Dit zijn de uren die Geert Teitsma voor de KNKB werkzaamheden verricht. 
Er wordt in de functies geschoven zodat 3,6 fte mogelijk is. 
Voor de nieuwe directeur wordt een vacature opengesteld. Belangstellenden kunnen zich melden. Er 
moet een directeur komen met een “hands on” mentaliteit. HBO opleiding is een vereiste. 
 
One Wall  
Het One Wall in eigen hand houden. Het Fryske spul is wel een zorg. De krimp gaat hard! Voor de 
toekomst moeten we de handen in  één slaan. We moeten alert zijn om de sport te behouden. Aldus 
directeur Ahlers. 
 
De heer Saakstra laat weten dat we drie jaar geleden zijn gestart met twee hoofdcommissies voor 
marketing en technische zaken. Er is een enorme werkdruk met hectiek voor het bondsbureau 
vanwege uitvoerende taken. Beide commissies zijn inmiddels opgeheven. De leden willen hun tijd wel 
besteden aan de projectgroepen.   
 

Het stembureau is samengesteld uit de verenigingen; Mantgum, Easterlittens en Bitgum. 
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3. VERSLAG VAN DE ALGEMENE VERGADERING VAN 22 NOVEMBER 2012 
De vereniging Huns-Leons heeft opmerkingen over de toelichting in het rapport van Tjisse Wallendal. 
De federatie als tussen bestuurslaag. Geen besluit nemen maar eerst voorleggen aan de AV. 
 
Het verslag wordt verder zonder op- of aanmerkingen vastgesteld.  
 
In het jaarverslag 2012 staan verkeerde uitslagen bij onderstaande NK ’s. Deze worden aangepast. 
 
Aan het overzicht van de overleden personen moeten de volgende personen nog worden toegevoegd; 
9 maart Elias Zijlstra uit Purmerend oud 81 jaar, kaatste voor Witmarsum 
22 oktober Keimpe Visser uit Oosterbierum oud Masseur bij de KNKB 
 
 

4. VERANTWOORDING 2012 
Op 21 maart is het financieel Ledenberaad geweest waarbij een aantal belangstellenden aanwezig 
waren. De penningmeester geeft een toelichting over de opvallende posten. De voorraad kaatsballen 
is nu aanmerkelijk lager. De WIS IN is een zorgpost. Het resultaat opnemen in het verslag.  
 
De vereniging Bolsward vraagt naar de flinke reserve bij de KNKB. Het eigen vermogen bedraagt nu  . 
€ 350.000. Het algemeen reserve is vrij besteedbaar. Kan dit niet terugvloeien naar de leden?  
 
De penningmeester geeft aan dat van de € 40.000 er € 20.000 al is ingezet voor de ranking en het 
One Wall project. De kosten voor de ranking zijn duurder uitgevallen zodat er weinig over blijft. Er is 
een transparante werkwijze en dat wil de penningmeester graag zo houden. 
 
De vereniging Bolsward is van mening dat het verhaal duidelijk is maar de afdracht voor de leden een 
fors bedrag is voor de vereniging.  
De voorzitter geeft aan dat de inkomsten onder druk komen te staan en dat een buffer dan heel mooi 
is. 
Voorstel resultaatbestemming 
Voorgesteld wordt om het resultaat over 2012 ad  € 28.041 toe te voegen aan de Continuïteitsreserve. 
Verder wordt voorgesteld om ten laste van de overige bestemmingsreserve € 11.448 toe te voegen 
aan de Continuïteitsreserve en € 7.552 toe te voegen aan de Algemene Reserve.  
 
Het voorstel wordt in twee gedeeltes in stemming gebracht. Er wordt een bedrag toegevoegd aan de 
Continuïteitsreserve van € 11.448. Allen stemmen voor. Aan de Algemene Reserves wordt een 
bedrag toegevoegd van € 7552. Allen stemmen voor.  
De  penningmeester wordt décharge verleend. 
 
 

5. VOORSTELLEN 
a. voorstel afschaffen scheef opslaan 
 
De verenigingen Dronyp en Makkum hebben een voorstel ingediend voor het afschaffen van het 
scheef opslaan. De opslaglijn wordt één lijn van vijf meter recht tegenover het perk ter hoogte van de 
opslagafstand waarbij de speler achter deze lijn dient op te slaan. 
De vereniging Dronryp geeft aan dat er veel buitenslagen zijn wat tijdverlies geeft en hinderlijk storend 
is. Het is een eliteregel voor de hoofdklassers. De regel maakt het spel niet aantrekkelijker en voldoet 
niet aan de verwachtingen. 
De vereniging Makkum voegt nog toe dat de selectiespelers er op tegen zijn. De analyse had meteen 
moeten gebeuren. Het Fryske spul moet behouden blijven en dat is door recht op te slaan in plaats 
van scheef. 
 
De heer Dijkstra vraagt de vergadering het hoofdbestuur de kans te geven om onderzoek te doen. 
Meetbare resultaten zijn nodig om de discussie nogmaals te voeren. Het scheef opslaan is voor alle 
categorieën en is geen eliteregel. 
 
De vereniging Hommerts is onder de indruk van het voorstel en vindt het jammer van de argumenten 
van het hoofdbestuur om nu nog onderzoek te doen. Zij steunen het voorstel. 
De vereniging St. Annaparochie laat weten dat het publiek er tegen is. 
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De vereniging Amsterdam is van mening dat één opslaglijn een oplossing kan zijn.  
De vereniging Witmarsum geeft aan dat de meerderheid voor niet afschaffen is. Zijn de fouten 
inderdaad een gevolg van scheef opslaan?  
De vereniging Mantgum vraagt zich af hoe je kunt zien dat er scheef wordt opgeslagen als er twee 
keurmeesters op de lijn van vijf meter staan.  
 
2

e
 ronde 

Makkum vindt een onderzoek niet nodig. 
Volgens de heer Dijkstra is er nog geen verband tussen scheef opslaan en het maken van fouten. Er 
moet eerst goed worden geëvalueerd. In 2012 is er meer aandacht voor het scheef opslaan geweest 
en is er ook meer gebruik van deze mogelijkheid gemaakt. 
De voorzitter laat weten dat het scheef opslaan al een aantal jaren mogelijk is. De regel is ook 
gereglementeerd. Als je het nu laat lopen dan ben je het de eerste tien jaar kwijt. De regel geeft meer 
variatie in het spel. Voorzitter merkt tevens op dat er bij de Roadshows, door de vertegenwoordigers 
van de verenigingen, nooit een opmerking over is gemaakt. 
Het voorstel wordt in stemming gebracht. Stemming bij handopsteken geeft geen duidelijkheid. 
Derhalve wordt er per vereniging gestemd. In het stembureau nemen de verenigingen Bitgum, 
Easterlittens en Mantgum zitting, Er worden 79 stemmen voor en 89 stemmen tegen geteld. Het 
voorstel wordt derhalve afgewezen. 
 
b. voorstel wijzigen aangiftetermijn 
 
Directeur Ahlers licht het voorstel toe om de aangiftetermijn te verlengen tot dinsdagavond 19.00 uur 
voorafgaande aan de wedstrijd in het weekend erop. De aangiftetermijn is nu voor de meeste 
wedstrijden maandag om 14.00 uur. De aangifte van parturen loopt terug in de maanden augustus en 
september met als gevolg dat er minder deelnemers per wedstrijd zijn. Het voordeel van het voorstel 
is de kans op meer deelnemers en meer flexibiliteit voor verenigingen om aangifte te doen. 
Het voorstel wordt aangenomen. 
 

6.  RANKING 
a. uitvoeringsbesluit 
De heer Dijkstra geeft de procedure van de werkwijze betreffende de ranking weer. De 
voorbereidingen voor het invoeren van ranking zijn door een werkgroep gedaan. De procedure is 
gepresenteerd en afgestemd met de kaatsers, de Koninklijke PC, het Ledenberaad en het kader. Er 
zijn met de technische commissies bindende afspraken gemaakt. Het is de bedoeling dat de ranking al 
met ingang van 2013 wordt ingevoerd voor Heren hoofdklasse, 1

e
 en 2

e
 klasse en Dames hoofd- en 1

e
 

klasse. Het hoofdbestuur stelt de algemene vergadering voor haar van 1 april tot en met 30 september 
mandaat te verlenen voor het uitvoeringsbesluit.  
 
De vereniging Wergea vraagt waarom er op 9 april nog een uitleg is. Hoe komt het met de Keats-off 
voor de PC en de dames PC? 
De vereniging Dronryp vindt dat je moet geloven in de ranking Hoe komt het met de 
uitnodigingswedstrijden zoals bv LKC en het zelf regelen van vervanging bij uitval? 
De vereniging St. Annaparochie vraagt naar het uitvoeringsbesluit. Het plaatsen en de vervanging bij 
v.f. –wedstrijden. Hoe komt het met de topparturen? 
De vereniging Makkum vraagt naar het zelf loten. 10 parturen van de site halen maar deze zijn pas 
vanaf 20.00 uur beschikbaar.  
De vereniging Bitgum vraagt hoe het komt met de hoofdklassers met meer punten. Een gestuurde 
loting? 
 
De heer Dijkstra legt uit dat voor de Keats-off de ranking wordt gebruikt. Er is dus feitelijk geen Keats-
off meer. De Keats-off is een opmaat voor de PC voor de dames en heren. De ranking is heel positief 
ontvangen. Er is duidelijk gecommuniceerd. De eerste 15 parturen van de ranking plaatsen zich. 
De heer Dijkstra is blij dat de vereniging Dronryp gelooft in de ranking.  
De vereniging St. Annaparochie vraagt naar de plaatsing en de gestuurde loting. De invoer is al 
ingewikkeld. Plaatsing en gestuurde loting hoort hier nog niet bij. 
De vereniging Makkum vraagt naar de beschikbaarheid op dinsdagavond om 20.00 uur. Dat is nu nog 
niet zo. Is er een speelsterktesysteem, in verband met de controle? 
 
2

e
 ronde  

De vereniging St. Annaparochie vraagt naar de gestuurde loting wel bij de hoofdklasse en niet bij de 
1

e
 klasse. Vindt het een scheve verhouding.  
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De heer Dijkstra geeft aan dat deze wijze afgelopen jaar in gebruik is genomen. Dit komt uit het Fjoer 
in ’t Spul. Het systeem is niet waterdicht. De gestuurde loting niet op de hoofd- of eerste klasse. 
De heer Ahlers geeft nog aan dat in het reglement een wijzigingsbesluit, dat het bestuur meer ruimte 
geeft, is opgenomen. 
 
De vergadering gaat akkoord met het uitvoeringsbesluit dat met ingang van 2013 in de hoofdklasse, 
eerste klasse en tweede klasse heren en in de hoofdklasse en eerste klasse dames sprake is van 
ranking. 1. Het uitvoeringsbesluit is van toepassing van 1 april tot en met 30 september 2013. 2. De 
Statuten en Reglementen van de KNKB zijn van toepassing voor zover daar in het onderhavige besluit 
niet wordt afgeweken. 
 
7. BENOEMINGEN 
De benoeming van de leden van de statutaire commissies wordt door de Algemene Ledenvergadering 
vastgesteld.  
a. Leden Hoofdbestuur 
Aftredend en niet herkiesbaar is mevrouw B. Blümers. Voor haar functie is een vacature. 
b.  Leden Beroepscommissie 
Aftredend zijn de heren J. Zondervan en D. van der Leij. Beide heren hebben aangegeven zich weer 
herkiesbaar te stellen.  
Het hoofdbestuur stelt voor de heren Zondervan en Van der Leij te herbenoemen in hun functie.  
Zij worden bij acclamatie herbenoemd. 
c. Leden Strafcommissie 
Aftredend en niet herkiesbaar is de heer R. de Groot. Als nieuw lid van de commissie wordt 
voorgesteld de heer Durk Bonnema uit Tzummarum te benoemen. De benoeming wordt door de 
vergadering bekrachtigd. 
d. Leden Reglementencommissie 
Aftredend is de heer J. Adema. De heer Adema heeft aangegeven zich weer herkiesbaar te stellen.  
Het hoofdbestuur stelt voor de heer Adema te herbenoemen in zijn functie. Hij wordt bij acclamatie 
herbenoemd. 
 
8. RONDVRAAG 
De vereniging Mantgum doet een oproep om de stukken voor de AV eerder toe te sturen.  
De voorzitter geeft aan dat het streven is om de stukken vier weken voor de AV toe te sturen maar dat 
dit niet altijd slaagt. 
De vereniging Holwerd doet een oproep voor het zelf loten. Waarom alleen bij de hoofdklasse en niet 
bij de senioren.  
De heer Dijkstra laat weten dat het loten bij de bond zelf wordt gedaan. Belangrijk voor de 
verenigingen om zelf te loten. Maar het is alleen voor de hoofdklasse wedstrijden. Bij alle lotingen voor 
de NK ‘s is het loten openbaar en kunnen belanghebbenden aanwezig zijn. Voor aanwezigheid bij de 
overige lotingen een advies voor verenigingen om even te bellen. 
De vereniging Amsterdam wil langs deze weg het afscheid benoemen van de heer Ahlers, de niet 
Friese directeur. Een man met een goede blik en heeft oog en spreekt zijn zorg uit voor de 
breedtesport. Amsterdam heeft een warme belangstelling van hem gezien. 
De vereniging Dronryp spreekt zijn zorg uit voor het dameskaatsen. De wedstrijdagenda is zorgelijk 
gezien de verhouding tussen v.f. wedstrijden en uitnodigingswedstrijden.  
De heer Dijkstra ondersteunt de zorg van Dronryp. De verdeling zal beter zijn bij de wedstrijdagenda 
van 2014. 
De vereniging Minnertsga vraagt naar de cursus besturen met visie. Tevens vraagt de vereniging naar 
de Lottogelden.  Bij het aanbrengen van een nieuwe abonnee kan een vereniging € 50,00 ontvangen 
van de Lotto. 
Mevrouw Blümers antwoordt dat dit wordt uitgezocht. Zodra er meer bekend is worden de 
verenigingen ingelicht. 
 
2

e
 ronde 

De vereniging Holwerd wil toch de 1
e
 klas wedstrijd zelf loten. Het is voor hun een belangrijke 

wedstrijd.  
De heer Dijkstra zal na de vergadering contact met Holwerd opnemen. 

 
9.  SLUITING 

De parturenpresentatie is op 20 april a.s. op het Sjûkelân te Franeker en op 3 augustus wordt het NK 
straatkaatsen in Berltsum gehouden. 
De voorzitter sluit om kwart voor elf de vergadering, bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en 
wenst allen wel thuis. 
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